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Forhandling 

Lizzie Lichtenberg (KF): 
Som ordfører for Udvalget til Valgs Prøvelse 

skal jeg tillade mig at gøre indstilling om god- 
kendelse af en stedfortræder som ordinært 
medlem af Folketinget efter hr. Hugo Holm. 

Hr. Hugo Holm, der efter valget var 1. sted- 
fortræder for Fremskridtspartiet i Fyns Amts- 
kreds, indtrådte som ordinært medlem af Fol- 
ketinget, efter at hr. Jørgen Jørgensen, der var 
valgt i Fyns Amtskreds, nedlagde sit mandat. 1. 
stedfortræder for Fremskridtspartiet i denne 
amtskreds er derefter gartneriejer Poul Jensen, 
og denne har i skrivelse af 2. november d.å. er- 
klæret sig villig til at modtage det fra den 2. no- 
vember 1990 ledige mandat. 

Udvalget til Valgs Prøvelse har i et møde i 
dag behandlet denne sag, og jeg kan herefter på 
udvalgets vegne afgive følgende: 

Indstilling 

Gartneriejer Poul Jensen godkendes som or- 
dinært medlem af Folketinget fra og med den 2. 
november 1990. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Udvalgets ovennævnte indstilling 
vedtoges enstemmigt med 111 stemmer. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

2) Anden behandling af lovforslag nr. L 2: 
Forslag til lov om bemyndigelse til optagelse af  

indenlandske statslån. 
Af finansministeren (Henning Dyremose). 
(Fremsat 3/10 90. Første behandling 11/10 

90. Betænkning 31/10 90). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet om 
dets overgang til tredje behandling sattes til 
forhandling under ét. 

Forhandling 

Behnke (FP): 

Andenbehandlinger af lovforslag er jo tradi- 
tionelt det tidspunkt, hvor der fremsættes æn- 
dringsforslag, og det skal da heller ingen hem- 
melighed være, at i Fremskridtspartiets folke- 
tingsgruppe har vi diskuteret, hvorvidt det hav- 
de været hensigtsmæssigt med et ændringsfor- 
slag til lovforslag nr. L 2. 

Men vores problem har været, at vi var bange 
for, at hvis vi fremsatte vort ændringsforslag, 
ville formanden afvise det og sige, at lovforsla- 
get mistede sin identitet, for efter vores opfat- 
telse skulle lovforslagets tekst have den ordlyd, 
ikke at finansministeren bemyndiges til at opta- 
ge yderligere 50 mia. kr.s lån, men at han be- 
myndiges til at afdrage 50 mia. kr.s gæld. Og så 
er vi bange for, at identiteten går fløjten. 

I stedet vil jeg henvise til vores betænknings- 
bidrag. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

§§ 1 og 2 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til 

tredje behandling uden fornyet udvalgsbe- 
handling. Hvis ingen gør indsigelse mod dette 
forslag, betragter jeg det som vedtaget. (Op- 
hold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

3) Anden behandling af lovforslag nr. L 11: 
Forslag til lov om visse forhold på telekommu- 

nikationsområdet. 
Af kommunikationsministeren (Torben Re- 

chendorff). 
(Fremsat 3/10 90. Første behandling 10/10 

90. Betænkning 1/11 90). 

Der var stillet 6 ændringsforslag i betænk- 
ningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 
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Lovforslagets paragraffer, ændringsforslage- 
ne og spørgsmålet om lovforslagets overgang til 
tredje behandling sattes til forhandling under 
ét. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

§ 1, ændringsforslag nr. 1-3, § 2, således æn- 
dret, §§ 3 og 4, ændringsforslag nr. 4, § 5, såle- 
des ændret, § 6, ændringsforslag nr. 5, § 7, såle- 
des ændret, ændringsforslag nr. 6, § 8, således 
ændret, og §§ 9-14 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til 

tredje behandling uden fornyet udvalgsbe- 
handling. Hvis ingen gør indsigelse mod dette 
forslag, betragter jeg det som vedtaget. (Op- 
hold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

4) Anden behandling af lovforslag nr. L 12: 
Forslag til lov om offentlig mobilkommunika- 

tion ( GSM-mobilnet). 
Af kommunikationsministeren (Torben Re- 

chendorff). 
(Fremsat 3/10 90. Første behandling 10/10 

90. Betænkning 1/11 90). 

Der var stillet 1 ændringsforslag i betænk- 
ningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsforslaget 
og spørgsmålet om lovforslagets overgang til 
tredje behandling sattes til forhandling under 
ét. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Ændringsforslaget 
forkastedes, idet 14 stemte for, 102 imod. 

§§ 1-9 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til 

tredje behandling uden fornyet udvalgsbe- 
handling. Hvis ingen gør indsigelse mod dette 
forslag, betragter jeg det som vedtaget. (Op- 
hold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

5) Forespørgsel nr. F 5: 
Forespørgsel til forsvarsministeren: 
»Vil Danmark -  i lighed med en række andre 

lande i Vest- og Østeuropa -  foretage nedskæ- 
ringer i militærudgifterne og anvende de her- 
ved sparede midler til forbedring af miljøet 
bl.a. i Østersøområdet?« 

Af Pelle Voigt (SF) m.fl. 
(Forespørgslen anmeldt 4/10 90. Fremme af 

forespørgslen vedtaget 11/10 90). 

Formanden: 
Jeg tror, at vi gør et lille ophold. Jeg kan se, at 

en del medlemmer har andre gøremål. 
Må jeg bede om, at man hurtigt skaffer ro i 

salen, så vi kan gå til begrundelsen af fore- 
spørgslen. 

Begrundelse 

Pelle Voigt (SF): 
I 1985 brugte verden godt og vel 900 mia. 

dollars til militære formål, og det beløb er ikke 
blevet mindre i dag. Der bruges altså i verden 
mere end 2112 mia. dollars om dagen til militære 
formål -  en, sum der umiddelbart må forekom- 
me ufattelig. 

Ifølge Brundtlandkommissionens rapport 
om miljø og udvikling vil en handlingsplan for 
tropiske skove eller en gennemførelse af FN's 
handlingsplan imod ørkendannelse i sammen- 
ligning hermed koste henholdsvis 1,3 mia. dol- 
lars om året i 5 år og 4,5 mia. dollars om året i 
de næste 20 år. 

Det viser, at midlerne til at skabe en bære- 
dygtig udvikling må skaffes ikke mindst fra de 


